
Interpellation till Västerviks kommunalråd 

När plasten gjorde sitt intåg i samhället var det ett under och alla plastpåsar tvättades och hängde på 

torksträck. Sedan kom tiden där många sade att plast är bara skit. 

Idag ser vi att en mångfald av våra produkter svarvas och bearbetas till både hållbara och tåliga 

produkter utifrån plastråvara. 

Långa tider har man sett att plasten bryts ned och enligt de flesta försvinner. Det sanna är dock att 

det försvinner för ögat i så små bitar att de inte syns. Plast som ämne visar sig stabilt på mikronivå.  

Emellertid ser man nu att plasten gjort ett rejält intrång i naturens kretslopp. Många djur får in 

plastprodukter från haven i sin kropp och de anrikas mer och mer. Det innebär att planktonätande 

smådjur äter mikrobitar av plast och därpå äter större djur eller småfiskar dessa plastsmittade 

smådjur och högst upp i denna kedja står människan och får i sig inte önskvärda råvara. Det allvarliga 

är emellertid att vi slår sönder organismernas livscykel  genom att servera plast på nano-mikronivå. 

T.o.m. EU börjar äga frågan och diskuterar hur man ska minska på  plastpåsanvändningen. Vi kanske 

t.o.m. skulle kunna få hem medel genom att driva på utvecklingen. 

Allmänheten är naturligtvis orolig över många krishot men de är mest rädda över att så lite görs. 

Är du beredd att ta initiativ till en tvärpolitisk konferens kring hur vi minskar plastanvändningen som 

en slit och slängprodukt i Västerviks kommun. 
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